

Dear Readers,

May I introduce ourselves?

As an association of 310 companies with 105,000 employees, we represent a strong and representative community of the chemical-pharmaceutical and plastics processing industry in Hesse. Our members value our services especially because we provide them with comprehensive advice and rapid information. Our honorary office and full-time team work to improve the political framework, maintain social peace and strengthen the industrial location.

The following "7 good reasons for a membership" describe our services in a little more detail. However, it would of course be best to meet you in person. With pleasure I invite you to do so and would be pleased if you would get in touch with me.

Best regards,

Dirk Meyer



Contact

Dirk Meyer
Managing Director
Phone: +49 (0)611 710 633
Mobile: +49 (0)178 778 8141
meyer@hessenchemie.de

Take part, exert your influence and establish contacts with important stakeholders and organisations!



Arbeitgeberverband Chemie und verwandte Industrien für das Land Hessen e. V.
info@hessenchemie.de
www.hessenchemie.de



HESSENCHEMIE

1 Legal security



We advise you in a practical manner and with a high level of professional expertise in all questions of individual labour law, including special topics such as company pension schemes and restructuring. In addition, we support you in collective labour law, such as works constitution law and collective bargaining law, as well as co-determination and conciliation boards.

Our attorneys represent you in all instances before the labour, social and administrative courts – all the way to the Federal Labour Court. We offer mediation of operational conflicts in order to tap growth and development potential for the benefit of the company and the individual employees.

2 Good tariff policy



We work with you to promote a pragmatic and flexible collective bargaining policy, conclude regional collective agreements and participate in the drafting of federal collective agreements.

In addition, we advise you on all issues of collective bargaining law and further develop collective and company regulations. If required, we will draft and negotiate with you individual company-related association collective agreements and collective flexibilisation instruments. Furthermore, we provide advice from a professional labour perspective on job evaluation as well as on working hours and remuneration.

3 More skills



Our extensive range of training courses offered as part of the HessenChemie Academy supports you in your operational HR work – for instance, with topics on labour law, employee management, communication, training, HR management and development, work organisation and remuneration.

We offer a good mix of face-to-face and online formats, from short updates in labour law, one-day events or training courses lasting several days to certificate courses.

www.hessenchemie.de/veranstaltungen

4 Well advised



We also support and advise you on a wide range of HR policy focus topics such as working hours, health, education, digitalisation, securing skilled workers and much more. Demographic and qualification consulting round off our portfolio.

5 The extra mile



Energy crisis, restructuring, short-time work, infection control, crisis manuals – just a few of the topics in addition to the normal day-to-day business for which we are on site for you throughout Hesse – and even beyond our office locations in Wiesbaden and Kassel.

6 Always informed



The specialist reports on our member portal provide you with the latest information on labour law, collective bargaining, labour market policy, personnel and qualifications as well as politics and sustainability. In addition, our practical aids with samples, explanations, FAQs, guides, a document generator and much more offer valuable support for your daily work.

7 Extensively networked



As representatives of interests, we bundle the concerns of currently 310 member companies – from small businesses to medium-sized companies and major companies – with a total of over 105,000 employees. We also represent your interests beyond Hesse and Wiesbaden in Berlin and Brussels and campaign for the strengthening of the industrial location, a functioning social security system, modern labour law, education and digitalisation, the strengthening of dual vocational training and sustainability.

As part of our committee work, we give our members the opportunity to network and exchange experiences. We offer opportunities to participate and influence decisions and also enable contacts to important stakeholders and organisations.

**7 gute Gründe
für eine Mitgliedschaft**

HESSENCHEMIE

Liebe Leserin, lieber Leser!

Darf ich uns kurz vorstellen?

Als Zusammenschluss aus 310 Unternehmen mit 105.000 Beschäftigten vertreten wir eine starke und repräsentative Gemeinschaft der chemisch-pharmazeutischen und kunststoffverarbeitenden Industrie in Hessen. Unsere Mitglieder schätzen unsere Dienstleistungen vor allem, weil wir sie umfassend beraten und schnell informieren. Unser Ehrenamt und das hauptamtliche Team wirken darauf hin, dass sich die politischen Rahmenbedingungen verbessern, der soziale Frieden bestehen bleibt und der Industriestandort gestärkt wird.

Die folgenden „7 guten Gründe“ beschreiben unsere Dienstleistungen ein wenig genauer. Besser wäre allerdings ein persönliches Gespräch mit Ihnen. Gerne lade ich Sie dazu ein und würde mich freuen, wenn Sie sich bei mir melden.

Mit besten Grüßen

Dirk Meyer



Kontakt

Dirk Meyer
Hauptgeschäftsführer
Tel.: +49 (0)611 710633
Mobil: +49 (0)178 7788141
meyer@hessenchemie.de

Seien Sie dabei, nehmen Sie Einfluss und knüpfen Sie Kontakte zu wichtigen Personen und Organisationen!



Arbeitgeberverband Chemie und verwandte Industrien für das Land Hessen e. V.
info@hessenchemie.de
www.hessenchemie.de



HESSEN CHEMIE

1 Rechtliche Sicherheit



Wir beraten Sie praxisnah und mit hoher fachlicher Expertise in allen Fragen des individuellen Arbeitsrechts, einschließlich spezieller Themen wie der betrieblichen Altersversorgung und der Restrukturierung. Zudem unterstützen wir Sie im kollektiven Arbeitsrecht wie Betriebsverfassungs- und Tarifrrecht sowie betrieblicher Mitbestimmung und in Einigungsstellen.

Unsere Anwältinnen und Anwälte vertreten Sie in allen Instanzen vor den Arbeits-, Sozial- und Verwaltungsgerichten bis hin zum Bundesarbeitsgericht. Wir bieten die Mediation betrieblicher Konflikte an, um Wachstums- und Entwicklungspotenziale zum Nutzen des Unternehmens und der einzelnen Mitarbeiterinnen und Mitarbeiter zu erschließen.

2 Gute Tarifpolitik



Wir setzen uns gemeinsam mit Ihnen für eine pragmatische und flexible Tarifpolitik ein, schließen regionale Tarifverträge ab und beteiligen uns an der Erarbeitung von Bundestarifverträgen.

Zudem beraten wir in allen Fragen des Tarif- und Kollektivrechts und entwickeln tarifliche und betriebliche Regelungen weiter. Bei Bedarf gestalten und verhandeln wir mit Ihnen individuelle unternehmensbezogene Verbandstarifverträge und tarifliche Flexibilisierungsinstrumente. Darüber hinaus beraten wir aus arbeitswissenschaftlicher Sicht bei der Arbeitsbewertung sowie der Arbeitszeit- und Entgeltgestaltung.

3 Mehr Kompetenzen



Unser umfangreiches Weiterbildungsangebot im Rahmen der HessenChemie Akademie unterstützt Sie in Ihrer operativen Personalarbeit, z. B. mit Seminaren zum Arbeitsrecht, zur Mitarbeiterführung, Kommunikation, Ausbildung, zum Personalmanagement, zur Personalentwicklung, Arbeitszeitorganisation und der Entgeltgestaltung.

Wir bieten einen guten Mix aus Präsenz- und Online-Formaten – von kurzen Updates im Arbeitsrecht über Tagesveranstaltungen und mehrtägige Schulungen bis hin zu Zertifikatslehrgängen.

www.hessenchemie.de/veranstaltungen

4 Bestens beraten



Wir unterstützen und beraten Sie auch hinsichtlich vielfältiger personalpolitischer Fokusthemen wie Arbeitszeit, Gesundheit, Bildung, Digitalisierung und Fachkräftesicherung. Demografie- und Qualifizierungsberatungen runden unser Portfolio ab.

5 Mehr als Schema F



Energiekrise, Restrukturierung, Kurzarbeit, Infektionsschutz, Krisenhandbuch – nur einige Themen neben dem normalen Tagesgeschäft, für die wir hessenweit für Sie vor Ort im Einsatz sind, und zwar auch über unsere Bürostandorte Wiesbaden und Kassel hinaus.

6 Immer informiert



Die Fachmeldungen unseres Mitgliederportals informieren Sie tagesaktuell über Arbeitsrecht, Tarif- und Arbeitsmarktpolitik, Personal und Qualifizierung sowie Politik und Nachhaltigkeit. Zusätzlich bieten unsere Praxishilfen mit Mustern, Erläuterungen, FAQs, Leitfäden, einem Dokumentengenerator und vielem mehr wertvolle Unterstützung für Ihre tägliche Arbeit.

7 Umfassend vernetzt



Als Interessenvertreter bündeln wir die Anliegen von derzeit 310 Mitgliedsunternehmen – von Kleinunternehmen über den Mittelstand bis zum Großkonzern – mit insgesamt über 105.000 Beschäftigten. Wir vertreten Ihre Interessen auch über Hessen und Wiesbaden hinaus in Berlin und Brüssel und setzen uns für die Stärkung des Industriestandortes, eine funktionsfähige Sozialversicherung, ein modernes Arbeitsrecht, Bildung und Digitalisierung, die Stärkung der dualen Berufsausbildung und Nachhaltigkeit ein.

Im Rahmen unserer Gremienarbeit geben wir unseren Mitgliedern die Möglichkeit zur Vernetzung und zum Erfahrungsaustausch. Wir bieten Ihnen Mitwirkungsmöglichkeiten und Einflussnahme auf Entscheidungen sowie Kontakte zu wichtigen Personen und Organisationen.

**7 good reasons
for a membership**



HESSEN CHEMIE